
بی پایتخت همیشـــه جذاب و پرحاشـــیه بوده و چند روز قبل و بعد  در
یادی را نیز به خود اختصاص داده اســـت. این  از این مســـابقه اخبار ز
ل و پرســـپولیس نیســـت، بلکه  جدال درواقع فقط میان دو تیم اســـتقلا
میلیون ها هوادار ســـرخابی از چند روز مانده به مســـابقه کری خوانی را 
برای یکدیگر آغاز کرده و تا چند روز بعد از بازی نیز در مورد اتفاقات 
بازی صحبت می کنند. از زمانی هم که فضای مجازی باب شـــد این 
کری ها به اوج خود رســـیده و شـــکل جذاب تری به خود گرفت. در این 
یادی را تجربه کرده  بی های ز بین برخی پیشکسوتانی هم هستند که در
لی یکی از  یـــادی را از آنهـــا در ذهن دارند. اســـماعیل حلا و خاطـــرات ز
بی ها خاطرات تلخ و  این پیشکسوتان است که تا دلتان بخواهد از در
شیرین داشت که در گفت وگو با »فرهیختگان« به بخشی از آنها اشاره 
بی پیش رو هم به نکات جالبی  کرده است. ضمن اینکه او در مورد در

اشاره داشت که خواندن آن خالی از لطف نیست. 

اگر اشتباه نکنیم شما بیشتر از 10 دربی را تجربه کرده اید؟
بله، من 13 تا دربی بازی کردم که 7تا را بردیم، 5 بازی مســـاوی شـــد و یکی را 

هم باختیم. 

کدام برد از همه شیرین تر و هیجانی تر بود؟
همه بردها شیرینی خاص خودش را داشت اما یک مساوی داشتیم که از همه 
ی  ی را زدیم و باز ی که دقیقه 90 گل تساو آنها برای ما شیرین تر بود. همان باز
2 - 2 شد. این گل برای استقلالی ها خیلی گران تمام شد و آخرش هم دیدید 
ی را به جنجال کشیدند. اول برومند با مشت به صورت پایان رافت زد و  که باز
ی هم به حمید استیلی ناسزا گفت که آن درگیری ها اتفاق افتاد.  محمد نواز

در یکی از بازی ها هم با اخراج شما پرسپولیس 9 نفره شد و نزدیک بود باخت 
بدی را در این مسابقه دهید!

ی هایم در این مســـابقه بـــود که جوانی کار  بلـــه، متاســـفانه یکـــی از بدترین باز
دستم داد و با اخراج بی دلیل تیم 9 نفره شد. ابتدا نادر محمدخانی دقیقه 10 
اخراج شد و من فکر کردم داور مماشات کرده و تکل بدم را کارت نمی دهد، 
اما اخطار دوم را داد و اخراج شـــدم. حقیقتا مردم و زنده شـــدم تا آن مســـابقه 

ی را نباختیم.  تمام شد و بزرگ ترین شانسی که آوردم باز

علی پروین در بین دو نیمه به شما و نادر محمدخانی چیزی نگفت؟
علی آقا فوتبال مرا می پسندید و خوشبختانه همیشه از عملکردم راضی بود، 
یم.  ی را بباز اما در آن مســـابقه از من و نادر دلخور شـــد و نگران این بود که باز
خیلی با بچه ها صحبت کرد و گفت همه باید اندازه سه نفر در زمین بدوند 

تا بازنده نباشیم که خوشبختانه این اتفاق هم رخ داد. 

حالا چرا شما تا این حد خشن بازی را شروع کردید؟
یکنان  خـــدا بگـــم نـــادر را چه کار کند! او بود که بچه هـــا را تحریک کرد. به باز
یکنان  می گفـــت میخ هـــای اســـتوک خود را ببندید بریم به اســـتقبال پـــای باز
اســـتقلال. منم جوان بودم و حســـابی تحریک شـــدم. درســـت اســـت که هر 
ی  دو کارت زرد من درســـت بود و خطاهای بدی داشـــتم، اما نادر یک جور
ی نیمکت  ی هـــوا و رو علـــی لطیفـــی را زد کـــه بـــه قـــول بچه های تیم رفـــت رو

استقلال فرود آمد!

دربی بازترین مربی، کدام مربی بود؟
از علی پروین مربی دربی باز تر نداشـــتیم. او اصلا روز دربی اســـترس نداشت 
یکنـــان صحبت می کرد که همه خیالمون  و آنقـــدر بـــا آرامش و اطمینان با باز

گر نبریم حداقل بباز نیستیم.  راحت بود که ا

؟ کدام یک دربی باز ترین بودند؟ از بین بازیکنان چطور
مهدی هاشمی نســـب. وقتی دربی داشـــتیم مهدی عین روز برایش روشن بود 
که گل می زند. او واقعا اســـتاد گلزنی به اســـتقلال بود. همیشـــه قبل از دربی ها 

می گفت باز هم یک گل برای استقلال کنار گذاشته است. 

خودتان فکر می کنید بهترین بازی را در کدام دربی به نمایش گذاشتید؟
یکنان همیشه از عملکرد من در دربی ها راضی  یادم هست علی آقا و بیشتر باز
ی می کند.  بودند و می گفتند که اسماعیل خیلی راحت و بدون استرس باز

یکنان  یادی دارد و به خاطر همین است که بهترین باز دربی استرس خیلی ز
ی هـــا نمی توانند عملکرد معمولی خود را هم ارائه دهند اما به  هـــم در ایـــن باز
کبرپور  ی که علیرضا ا شـــخصه آرامش خاصی در دربی ها داشـــتم. در آن باز
دقیقـــه 90 گل زد و بازنـــده شـــدیم یک بـــار بـــه تیـــر دروازه زدم و یکی دو ضربه 
خوب در چهارچوب داشتم. کلا در آن مسابقه بدشانسی آوردیم و مستحق 
ی پای  ی باید تکل را رو یـــان در آن باز باخـــت نبودیـــم. خدا بیامرز علی انصار
کبرپور می زد یا به قول بعضی کارشناســـان، داوود فنایی هم می توانســـت از  ا

دروازه بیرون بیاید. 

در مورد دربی پیش رو چه نظری دارید؟
کنیـم اسـتقلال ایـن فصـل بهتـر از  گـر بخواهیـم منطقـی بـه قضیـه نـگاه  ا
پرسـپولیس نتیجـه گرفتـه و تیـم بـا ثبات تـری بـوده اسـت. بـرای همیـن هم الان 
صـدر جـدول هسـتند امـا از نظـر فنـی و کیفیتـی پرسـپولیس تیـم واقعـا بهتـری 
ی اخیـر کـه تیـم را بسـیار آمـاده و شـاداب دیـدم.  اسـت. مخصوصـا در 4 بـاز
کتیکی  گل هایی که به ثمر رسید به شکل های مختلف و همراه با کارهای تا
ی می کننـد و حضـور  یکنـان نسـبت بـه قبـل شـاداب تر بـاز و ترکیبـی بـود. باز
نفـرات جدیـد هـم تـوان هجومـی تیـم را خیلـی افزایـش داده اسـت. قبـلا پـاس 
یـاد داشـتیم و اصـلا علاقـه ای نداشـتیم در مواقعـی تـوپ را از  کوتـاه ز
ی تیـم خیلـی فـرق کرده و همه  زمیـن بلنـد کنیـم امـا الان شـکل بـاز
راه ها را برای گلزنی امتحان می کنیم که درستش هم همین 
گر در دربی هم بتواند این  است. پرسپولیس ا
ی خود را حفظ کند برنده  شکل خوب باز

میـدان خواهد شـد. 

به نظر شما برنده دربی، قهرمان لیگ خواهد شد؟
نه من چنین نظری ندارم. شاید برای مقطعی تیم برنده از لحاظ روحی و روانی 
به شرایط ایده آلی برسد اما این مقطعی است. بعد از این مسابقه 10 بازی دیگر 
هم پیش رو اســـت و تیمی قهرمان خواهد شـــد که در این بازی ها بیشـــترین 
ثبات را داشـــته باشـــد. مثل خود پرســـپولیس که فصل پیش بعد از شکســـت 
مقابل ســـپاهان همه بازی های خود را برد و قهرمان شـــد و این سپاهان بود که 
در اصفهان نتوانســـت ملوان را شکســـت دهد و صدر جدول را از دســـت داد. 
گر پرسپولیس برنده دربی شد نباید فراموش کند که باید 10 بازی بعد  الان هم ا

از آن را هم ببرد تا قهرمان شود. 

تفکرات نیمکت 2 تیم را چطور می بینید؟
اوســـمار دو ســـه دربی را به عنوان مربی تجربه کرده و با جو این مســـابقه کاملا 
آشناســـت. آنچه مشـــخص است پرســـپولیس نیمکت آرامی دارد که فقط به 
مسائل فنی فکر می کند اما نیمکت استقلال را این طور نمی بینم. متاسفانه 
ی های اســـتقلال رفتارهایی از برخی نیمکت نشـــین های  در یک ســـری از باز
ایـــن تیـــم می بینیـــم که در شـــأن ایـــن تیم بـــزرگ و پرطرفدار نیســـت. به خاطر 
ی مراقب  یکنان پرســـپولیس توصیه می کنـــم در طول باز همیـــن مســـاله به باز
یک ســـری رفتارها و حرف هایی که ممکن اســـت مطرح شود، باشند و تحت 
تاثیر این مسائل قرار نگیرند. توصیه من به فوتبالیست ها و مربیان لیگ مان 
این اســـت که همه چیز را فدای نتیجه نکنند و اخلاق را ســـرلوحه کار خود 
قرار دهند. در فوتبال دنیا هم به اخلاق حرفه ای خیلی اهمیت داده می شود 
یکنان مطرح دنیا دیده ایم که  یادی را از مربیان و باز و بارها رفتارهای زیبای ز

امیدوارم از آنها یاد بگیریم. 

فکر می کنید بهترین بازیکنان زمین در دربی چه نفراتی باشند؟
ک هستند؛ هر چند آنها تیم  در اســـتقلال بلانکو و ماشـــاریپوف خیلی خطرنا
یکن خاصی وابســـته نیســـتند. در  متحـــد و یکپارچـــه هســـتند و خیلـــی به باز
یکن اســـتقلال بـــود که برای او  دربی هـــای قبـــل همواره کوین یامگا بهترین باز
یکن شرایط بهتری دارد.  هم آرزوی ســـلامتی دارم. اما پرســـپولیس از لحاظ باز
استقلال خیلی باید مراقب مهدی ترابی، اورونوف، عیسی و امیری باشد. هر 
یکنان در یک لحظه می توانند کار را تمام کنند. عالیشاه هم در  یک از این باز

دربی ها همیشه خوب بوده است. 

نتیجه دربی را چطور پیش بینی می کنید؟
گر اســـتقلال گل بزند آن وقت  ایـــن بـــازی به نظرم جذاب باشـــد. مخصوصـــا ا
مهره های تهاجمی پرسپولیس برای گلزنی آرام و قرار نخواهند داشت. استفاده 
از موقعیت ها و مرتکب اشتباه نشدن در این بازی خیلی مهم است. در بازی 
رفت پرسپولیس تیم بهتری بود اما استقلال در لحظات آخر روی یک اشتباه 
بی دلیل صاحب ضربه پنالتی شد و بازی را به تساوی کشاند. هواداران دو تیم 
هم باید سعی کنند در حضور بانوان از سر دادن یک سری شعارهای ناپسند 

خودداری کنند و رفتارهایی در شأن خودشان داشته باشند. 

امیر عباس لشگری، رئیس مرکز ورزش و تربیت بدنی دانشگاه آزاد در گفت وگو 
با روزنامه »فرهیختگان«، در خصوص فعالیت  این دانشگاه در لیگ های ورزش 
کشور در سال جاری اظهار داشت: »در سال جاری 20 تیم به صورت مصوب در 
شورای عالی ورزش داشتیم که از این تعداد 12 تیم پسران و 8 هشت تیم دختران 
بودند. البته تیم تنیس روی میز آقایان را به خاطر اینکه احتمال می دادیم نتیجه 
مطلوب کسب نکند، حذف کردیم و در نهایت با 19 تیم در لیگ های مختلف 
شرکت کردیم. یکی از کارهای جدید ما تیمداری در لیگ های پایه رشته هایی بود 
که لیگ برگزار کردند. مثل رشته واترپلو که دو تیم داشتیم و البته اکثر بازیکنان ما 
جوانان و نوجوانان بودند که در تیم بزرگسالان نیز حضور داشتند. نفرات جوانی 
که در ترکیب تیم واترپلوی جوانان -که در روزهای گذشته در مسابقات قهرمانی 
آسیا به عنوان نایب قهرمانی رسید- نیز حضور داشتند و 9 نفر از اعضای این 

تیم را بازیکنان ما تشکیل دادند.« 
وی تصریح کرد: »در دوومیدانی نیز با سپیده توکلی، سرمربی تیم صحبت کردیم 
تا با بازیکنان مستعد کم سن و سال قرارداد دو ساله ببندیم و تیم پایه نیز در لیگ 
دوومیدانی داشته باشیم. تیم پایه ما در لیگ دوومیدانی دختران نایب قهرمان 
شـــد و تیم بزرگســـالان ما در لیگ در جایگاه ســـوم ایستاد و در مسابقات داخل 
سالن نیز قهرمان شدیم. در رشته تکواندو نیز تیم ما در دو لیگ نقش جهان و 
لیگ برتر شرکت کرد. با احتساب همه این تیم ها و تیم کبدی که بعد از مصوب 
شدن 20 رشته ما به رشته باشگاهی اضافه شد، مجموعا در 23 رویداد شرکت 

کردیم و موفق به کسب 9 عنوان قهرمانی شدیم. 
لشـــگری با اشـــاره به تمرکززدایی دانشـــگاه آزاد در تیمداری عنوان کرد: »یکی از 
اهـــداف مـــا تمرکززدایـــی بود و به دنبال ایـــن بودیم تا همه تیم ها را در مرکز ورزش 
نداشـــته باشـــیم. در حال حاضر 8 تیم خود را به اســـتان های دیگر کشور دادیم 
کـــه یکـــی از آنها تیم بســـکتبال با ویلچر بود که به آذربایجـــان غربی داده بودیم. 
دوچرخه ســـواری را به آذربایجان شـــرقی دادیم که قهرمان شـــد. پاورلیفتینگ در 
اختیار اســـتان فارس بود که این تیم هم به مقام قهرمانی رســـید. کشـــتی فرنگی 
را به اســـتان قم دادیم که ســـوم شـــد و کشـــتی آزاد به استان مازندران رسید  که آن 

تیم نیز سوم شد. 
لشـــگری با اشـــاره به نقش برجســـته دانشـــگاه آزاد در ورزش کشـــور عنوان کرد: 
»صالحی امیـــری در زمان ریاســـت کمیته ملـــی المپیک عنوان کرد که خیلی از 
افتخارات و مدال آوری های ورزش ایران مدیون دانشـــگاه آزاد اســـت. بر همین 
اساس یکی دیگر از موفقیت های دانشگاه آزاد در سال جاری ملی پوش شدن 
خیلی از ورزشـــکاران ما در رشـــته های دیگر بود. علاوه بر این چهار مربی ما نیز 
سرمربی تیم های ملی شدند. علی شیرآقایی سرمربی تیم ووشو ما در پنج سال 
گذشته به عنوان سرمربی تیم ملی ساندا ووشو انتخاب و جایگزین امیر اوجاقی 
کی مربی تیم ملی  شد. رضا ایمانزاده سرمربی تیم تکواندو ما به همراه مجید افلا

تکواندو شد. در دختران نیز سپیده توکلی سرمربی تیم ملی دوومیدانی شد که 
چندین و چند ســـال ســـرمربی ما بود. زهرا شـــمس در پارا مربی شد و قرار شد در 
پارا کمک کند. این نشان می دهد در بحث کادرفنی نیز به فدراسیون ها کمک 
می کنیم. همین که دانشگاه آزاد روی مربیان جوان سرمایه گذاری می کند و آنها 
در این باشگاه تجربه کسب می کنند و بعد فدراسیون ها برای کمک به بحث 
فنی رشته های خود آنها را جذب می کند، نشان دهنده عملکرد موفق ماست.« 
وی با اشاره به برگزاری لیگ همگانی در سال جاری گفت: »در ورزش همگانی، 
خـــدا را شـــکر پنجمیـــن دوره لیگ همگانی را در آبـــان و دی ماه برگزار کردیم. تا 
امروز و در این پنج دوره بالغ بر 245 هزار نفر شـــرکت کننده حضور داشـــتند که 
عدد قابل توجهی است. در هیچ موسسه آموزش عالی این تعداد شرکت کننده 
حضور نداشته است و دانشگاه آزاد منحصر به فرد است. اتفاقی که باعث شد 
، معاون دانشجویی وزارت علوم آن را ارزشمند توصیف کند و به دنبال  داداش پور
الگوبرداری از ما باشند. در حال فکر هستیم تا ورزش همگانی دانشجویی در کل 
کشور با سامانه ای که راه اندازی کردیم اتفاق بیفتد و دکتر طهرانچی مدنظرشان 

است در این راستا فعالیت هایی انجام شود.« 
رئیس مرکز ورزش و تربیت دانشـــگاه آزاد با اشـــاره به برگزاری دوره های مدیریت 
ورزشی برای فدراسیون ها گفت: »یکی دیگر از کارهای ماندگار در دانشگاه آزاد 
که می تواند ورزش دانشگاه آزاد را نسبت به سایر موسسات آموزش عالی و حتی 
فدراسیون ها تمایز بدهد، دوره )MBA( مدیریت ورزشی مخصوص مربیان الیت 
و نخبه فدراسیون هاست. برای مربیانی که در سطح ملی و لیگ های برتر حضور 
خواهند داشت یک دوره )اسپورت MBA( طراحی شد که منجر به صدور مدرک 

خواهد شد. دوره ای که 300 ساعت و شش ماه است و با فدراسیون ووشو به عنوان 
اولین فدراسیون تفاهمنامه امضا شد. خوبی این مدرک این است که مورد تایید 
فدراسیون ها قرار دارد و حتی فدراسیون ووشو این موضوع را در هیات رئیسه خود 
مصوب کرد که از سال آینده اگر مربیان ووشو بخواهند در سطح ملی و لیگ ها 

حضور داشته باشند، باید این مدرک )MBA( را کسب کنند. 
وی در خصوص اینکه هزینه حضور در این دوره ها برعهده فدراسیون ها خواهد 
بود، گفت: »هماهنگ کردیم هزینه این دوره ها صرفا از طرف مربیان پرداخت 
شود. خیلی دنبال بحث درآمدزایی نیستیم، البته با توجه به اینکه جزء موسسات 
آموزش عالی هســـتیم که به صورت خصوصی اداره می شـــود و دولتی نیســـتیم، 
باید سعی کنیم درآمدهای خود را داشته باشیم. سعی کردیم با همان هزینه ای 
کـــه مربیـــان پرداخت می کننـــد، یک بخش را نیز به فدراســـیون ها کمک کنیم. 
فدراسیون ها هم از درآمد مالی منتفع خواهند شد و هم مربیان آنها ارتقای علمی 
و فنی خواهند شد. اساتید را نیز جوری چیدمان کرده ایم که فدراسیون ها نفرات 
برتر را معرفی کنند و بخشـــی نیز دوره هایی اســـت که ما به عنوان مرکز آموزشـــی 
در اختیار آنها قرار خواهیم داد.« وی با تاکید بر نقش دانشگاه ها در کشورهای 
موفق در ورزش گفت: »دکتر طهرانچی در یکی از جلسات به درستی اشاره کردند 
که همه کشورهایی که پیشرفت ورزشی دارند با دانشگاه ها در ارتباط هستند و 
از آموزش وپرورش و دانشـــگاه ها به تیم ملی رســـیدند. لیگ بســـکتبال NBA در 
بالاترین ســـطح از دل دانشـــگاه ها درمی آید. متاسفانه در کشور ما بیشتر تیم ها 
صنعتی شدند، به جای اینکه دانشگاهی باشند. نگاه کنید چند تیم صنعتی 
در لیگ حضور دارند و چند تیم دانشگاهی؟ تنها تیم دانشگاهی هستیم که در 

لیگ های کشور شرکت می کنیم. کسانی که سیاستگذاری می کنند باید اختیار 
را به باشگاه های دانشگاه ها بدهند و دانشگاه ها را فعال کنند. از داوری، رئیس 
فدراسیون بسکتبال خواهش کردیم که اجازه بدهد لیگ بسکتبال سه به سه را ما 
برگزار کنیم. بسکتبال رشته دانشگاهی است. با تمام احترامی که برای تیم های 
صنعتی قائل هستیم، حضور آنها در لیگ ها جز داغ کردن تنور مسابقات هیچ 
عایدی دیگری ندارد. شاید فدراسیون و فرد نفع موقتی ببرد، اما ماندگار نیست.« 
لشگری تصریح کرد: »تیم های صنعتی شاید یک شبه تصمیم بگیرند تیمداری 
نکنند، اما دانشگاه با وجود دانشجویانی که دارد، نزدیک 28 تا 30 سال است که 
در باشگاه های کشور تیمداری می کند. دلیل آن این است که بخشی زیادی از 
این بازیکنان دانشجوی ما هستند و از ما مطالبه می کنند که تیم داشته باشیم. اگر 
دانشگاه ها در ورزش حضور داشته باشند، جذب بیشتر دانشجو خواهند داشت. 
یکی از پرطرفدارترین رشـــته های ما در دانشـــگاه آزاد تربیت بدنی است و تعداد 
جذب دانشجویان ما با چهار موسسه آموزش عالی دیگر قابل مقایسه نیست.« 

لشـــگری با اشـــاره به ســـختی های دانشـــگاه آزاد در لیگ های مختلف گفت: 
»دانشگاه آزاد را تیم های حرفه ای و صنعتی اذیت می کنند و به نوعی درصدد 
حذف آن هســـتند، اما ســـفت و ســـخت ایستاده ایم. از دل همین تیم ها نفرات 
جدید به تیم های ملی رسیدند. بنیامین فرجی در تنیس روی میز را ما کشف 
کردیم و در حال حاضر رنکینگ یک نوجوانان جهان است. فرجی 11 ساله و بچه 
مدرسه ای بود که ما با او در تیم بزرگسالان قرارداد بستیم. سال نخست با نوشاد و 
نیما عالمیان در 11 سالگی بازی کرد. همین که در این سن و سال جرات کرد با 
نوشاد و نیما بازی کند، باعث شد امروز در 15 سالگی رنکینگ یک دنیا در رده 
سنی خودش باشد. قطعا او در آینده می تواند جایگزینی خوبی برای نوشاد و نیما 
باشد و دانشگاه او را ایجاد کرد.« وی در پایان گفت: »وقتی دبیر در مصاحبه ای 
می گوید مدیون دانشگاه آزاد است برای همین موضوعات است. رحمان عموزاد 
از دانشـــگاه آزاد عموزاد شـــد و علیرضا رضایی او را آورد. بعد از دو کشـــتی، دبیر 
تماس گرفت که تیم ملی قرار اســـت به تورنمنت برون مرزی اعزام شـــود و اجازه 
بدهید با توجه به اینکه ســـرمربی تیم ملی از عملکرد او خوشـــش آمده، به این 
مسابقات اعزام شود. با علیرضا رضایی، سرمربی تیم صحبت کردم و گفت با 
استقلال بازی حساسی داریم و عموزاد بازیکن خوب من است. از او خواستم 
اجازه حضور او را در این تورنمنت را بدهد و حتی گفتم در نهایت به استقلال 
باختیم هم مساله ای نیست، اما اجازه بدهیم آینده این بچه روشن باشد. ما به 
اســـتقلال باختیم اما عموزاد در آن مســـابقات بین المللی مدال گرفت و عضو 
تیم ملی شد. بعد از آن سال حتی با ما سلام و علیک نکرد و قراردادهای 300، 
400 میلیونی بست. انصافا دکتر طهرانچی همه جوره حمایت کرده و خواستار 
بازیکن سازی است. همان طور که قوه عاقله در کشور ایجاد می  کنیم و علم آموزی 
می کنیم و دانشجویان ما نخبه کشور و دانشمندان این کشور می شوند، چرا نباید 
در ورزش این گونه باشـــیم. دکتر طهرانچی گفت بازیکن ســـازی کنید حتی اگر 
نتیجه هم نگرفتیم برای من مهم نیست. درست است به این قهرمانی ها می بالیم 
اما اصل مساله زایش و ایجاد بازیکن برای معرفی به فدراسیون هاست. برای همین 
تیم های پایه ما فعال شده اند و سال آینده تعداد این تیم ها بیشتر خواهد شد.« 

اسماعیلحلالیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:نادرگفتمیخهایاستوکتانراببندید،بریمسراغپایاستقلالیها!

برنده دربی نباید از قهرمانی لیگ مطمئن باشد
پرویندردربیهاآرامشخاصیرابهتیمانتقالمیداد هاشمینسباستادگلزنیبهاستقلالبود
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در پرورش مربی و بازیکن برای تیم های ملی موفق بوده ایم
دورهMBAورزشیرابرایمربیاننخبهراهاندازیکردیم متاسفانهبیشترتیمهابهجایاینکهدانشگاهیباشند،صنعتیشدهاند
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